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Er moet ruimte blijven voor kleine, goede scholen die financieel gezond zijn.

1 Kennismaking met ROC TOP

Ik geef u een introductie op ROC TOP en schets daarmee meteen de kracht van een kleine school. Dat

is iets anders dan een grote school die kleinschalig is georganiseerd. Hetgeen de minister bij wet wil

regelen:

• ROC TOP heeft circa 4500 studenten. We organiseren ons onderwijs in 10 locaties in Amsterdam

en Almere. In de grootste locatie hebben we 900 studenten. Letterlijk kleine scholen dus.

• ROC TOP is financieel gezond: gezonder dan het gemiddelde in de landelijke benchmark,

gezonder dan veel grote instellingen. En dat is niet slecht na een moeilijke start na de defusie van

Amarantis drie jaar geleden, u ongetwijfeld bekend.

• Onze studenten zijn bovengemiddeld tevreden over het onderwijs. In de Keuzegids MBO zijn we

voor de 2e keer op rij het beste ROC van de Randstad. Studenten roemen het persoonlijk contact

en de betrokkenheid van docenten. In veel locaties worden studenten ‘s ochtends persoonlijk en

bij naam bij de ingang welkom geheten door hun onderwijsmanager of een docent.

• De lijnen zijn kort. Er is een bestuur en één managementlaag. Platter kan niet.

• Onze studenten boeken goede resultaten, beter dan te verwachten op basis van de herkomst en

het niveau waarop studenten in onze regio binnenkomen. Lagere inkomens komen bij ons

relatief veel voor net als een grote diversiteit aan culturen. We realiseren een hoge

kwalificatiewinst. Onze maatschappelijke relevantie is dus hoog.

• We werken nauw samen met het werkveld en dat is voor de studenten ook prettig, want zij

krijgen hun theorie voor een groot deel in de praktijk. Onze medewerkers zijn gemakkelijk te

bereiken en de lijnen zijn kort, de reacties snel. Dat horen we ook terug uit het werkveld: als een

bedrijf ons ‘s ochtends belt, zit er die zelfde dag nog een docent met inhoudelijke expertise bij

hen aan tafel.

Onze kracht is het persoonlijk contact, kwaliteit, de kleinschaligheid, en het belangrijkste: goede

resultaten en tevreden studenten, medewerkers en werkgevers. Dat alles kunnen wij bieden omdat

wij een kleine school zijn.



2. Kleinscha lig versus klein

In Almere en Amsterdam zijn er twee ROC’s. Naast ROC TOP heb je het ROC van Amsterdam en het

ROC van Flevoland. Dat valt samen onder één Raad van Bestuur. Onze collega instelling is daardoor

het grootste ROC van Nederland (36000 studenten), kleinschalig georganiseerd, zoals de minister dat

wil, maar nog steeds in grootschalige gebouwen. M.n. in Almere gaan er stemmen op die zeggen dat

onze school daar geen bestaansrecht heeft: we moeten stoppen met onze opleidingen of samen een

gemeenschap van mbo colleges inrichten met een bestuurlijke koepel, waar dus die 36000 studenten

al onder vallen en die daardoor nog groter wordt. Daarbij speelt overigens ook de financiering van

grootschalige nieuwbouw in Almere een rol.

En hier zit precies ons punt: het is niet nodig kleinschaligheid wettelijk te regelen. Zelfs de grootste

MBO instelling van Nederland is kleinscha lig georganiseerd. Niets mis mee. Maar dit mag niet

betekenen dat een kleine school met goede kwaliteit, die financieel gezond is verdwijnt in het

krachtenveld. ROC TOP wil niet gedwongen fuseren, wél samenwerken om studenten verder te

helpen en arbeidsmarktrelevant op te leiden.

3. Oproep aan de leden van de commissie

Wij vragen de Kamer: spreek u duidelijk uit over het bestaansrecht van kleine scholen:

1. Het is niet nodig kleinschaligheid wettelijk te regelen: grote instellingen kennen allemaal al een

vorm van kleinschalig organiseren. Maar voorkom dat kleine scholen met kwaliteit en een gezonde

financiële situatie in het krachtenveld verdwijnen. Bescherm keuzemogelijkheid en diversiteit voor

de student en het werkveld.

2 Kwaliteit van onderwijs is en moet primair blijven. Het is vreemd dat kwaliteit geen

toetsingscriterium is voor de commissie macrodoelmatigheid. Het zou de belangrijkste zorgplicht

moeten zijn.

3. Vastgoed- en financiële problemen van een ROC mogen niet worden opgelost ten koste van de

onderwijskwaliteit van ander ROC, met een beroep op de macrodoelmatigheid.

Er is geen goede reden een nieuw model voor kleinschaligheid wettelijk te regelen. De overheid moet

dat ook niet willen. Herinner u de conclusies van de commissie Dijsselbloem: de overheid gaat over

het wat, de school over het hoe. ‘De school gaat over het hoe’ wil zeggen: over onderwijskundig

leiderschap, inrichting van onderwijs, verdeling over locaties en de bestuurlijke schaalgrootte.

Verbeteringen hierin zijn de verantwoordelijkheid van de instelling. Bedwing de neiging om het

onderwijs steeds ingrijpend te hervormen, maar stel de uitgangspunten duidelijk vast.

We vragen u dan ook ons te steunen als kleine, beste mbo-instelling in de Randstad. Wij willen niet

opgaan in een ander ROC. We hopen onze kwaliteit te handhaven en ons met uw steun verder te

ontwikkelen, in het belang van studenten, personeel, werkgevers en de regio Amsterdam-Almere.

Spreek u daarom duidelijk uit voor kwaliteit en kleine scholen en tegen verkapte schaalvergroting.

Er moet ruimte blijven voor kleine, goede scholen die financieel gezond zijn.


